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Paragrafer 

§§ 1- 9  

       

Sekreterare:      _______________________ 

     Elisabeth Landström 

Justerare: 

 

 

______________________                            _____________________________ 

Sigvard Ländin                                  Margareta Apelskog   

 

 

 

§ 1 Sammanträdet öppnas 

Ordförande Sigvard Ländin hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

Rådet hälsade speciellt välkommen till gästen Olle Eriksson som är representant i KPR. 

 

§ 2 Fastställande av dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

Föregående protokoll godkändes och lades till handlingarna. 
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§ 4 Val av justerare till dagens protokoll 

Ordförande Sigvard Ländin och ledamot Margareta Apelskog utsågs att justera dagens 

protokoll den 16 november klockan 11.00. 

 

§ 5 Rapport från förtroenderåden 

Hässelgården 

Birgit Grahn informerade från förtroenderåd på Hässelgården den 26 oktober 2010. Maten på 

boendet har blivit mycket bättre och de boende är nöjda. Kostombud finns på varje våning 

samt kostsamordnare och en dietist som ger råd och stöd i kost och nutrition. Personalen har 

fått utökade arbetsuppgifter i och med den nya rutinen med kalla kostleveranser såsom 

uppvärmning av måltiden och tillredning av tillbehör såsom potatis, pasta och ris. Detta har 

dock fungerat bra och är enligt förtroenderådet ett steg i rätt riktning. 

A-huset blir klart efter renovering i oktober 2011. Förtroenderådet kommer att bjuda in 

politiker både från majoriteten och oppositionen till förtroenderåd framöver som svar på 

förslag hur stadsdelsnämnden kan få ökad kunskap och förståelse av verksamheterna inom 

förvaltningen.   

Språkutbildning pågår för den personal som har bristande kunskaper i svenska språket. 

 

Skolörten 

Kerstin Johansson rapporterade att restaurangen på Skolörten nu är återöppnad vilket är 

glädjande för alla. En invigning har skett för boende och utomstående. Förtroenderådet på 

Skolörten framhåller att de är mycket stolta över restaurangen.  

Träffar i restaurangen på fredagskvällar planeras även för anhöriga. Bio och bingo är två 

aktiviteter som efterfrågas och snart kommer att starta när allt är klart i lokalen. 

 

Koppargården 

Gun-Marie Gunnars rapporterade från anhörigråd som sammanträdde förra veckan. Ny 

verksamhetschef på koppargården sedan den 4 oktober 2010 presenterade sig. Verksamheten 

har förstärkt personalbemanningen när det gäller rehabiliteringspersonal. Det planeras för en 

omvandling av sjukhemsplatser på plan 4 till demensplatser. Verksamheten fungerar olika bra 

mellan våningsplanen. Man har sett variationer. Många anställda går på språkutbildning via 

”Språksam” eftersom ca 20 % av personalen har behov av ökad kunskap i svenska språket. 

Verksamheten har en massa aktiviteter. På varje våningsplan finns ett aktivitetsråd som tar upp 

önskemål på aktiviteter och planerar för dem. På Träffen är det aktiviteter hela tiden, allsång, 

bingo, dans, etc. Nu planeras för nobelmiddag för de boende. Koppargården kommer att ha 

öppet hus den 21 december 2010.  

Carema kommer att satsa på att ha trerättersmiddag på helger. Mera utrustning och dekoration 

kommer att köpas in för ökad trevnad kring måltidssituationen.  

Verksamheten har också en biosalong som visar äldre filmer. 

Verksamhetens fina bibliotek är tyvärr inte öppet dygnet runt, något som pensionärsrådet 

önskar att nämndens ledamöter tar upp med kulturnämnden.  

 

§ 6 Inför stadsdelsnämndens sammanträde 23 november 2010 

Ärende 6. Inkomna medborgarförslag och övriga inkomna handlingar. 

Pensionärsrådet har diskuterat ärendet och tagit del. 
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Ärende 7. Protokoll från lokala Pensionärsrådet. 

Utsändes senare. 

 

Ärende 8. Protokoll från lokala Handikapprådet. 

Utsändes senare. 

 

Ärende 9. Protokoll från Näringslivsrådet. 

Utsändes senare. 

 

Ärende 10.  Månadsrapport november 2010. 

Utsändes senare. 

 

Ärende 11. Sammanträdeslista. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 12. Slutrapport till Länsstyrelsen i Stockholms län, Mellanboendeprojektet. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 13. Slutrapport till Länsstyrelsen i Stockholms län av projektarbete med våldsutövande 

män. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 14. Uppdragslista. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 15. Skyddsvärd bebyggelse. 

Pensionärsrådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 16. Angående lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU). 

Utgår. 

 

Ärende 17. Situationen för missbrukare i Vällingby. 

Pensionärsrådet har tagit del i ärendet och framhåller att en verksamhet liknande ”Vistet” i 

Hässelby även behövs i Vällingby samt att det är angeläget med en snabbare behandling i 

ärendet. 

 

Ärende 18. Öppettider och bemanning vid Vistet under perioden 2010-2011. 

Pensionärsrådet ser positivt på Vistets bemanning och öppettider. 

 

§ 7 Övrig information från äldreomsorgen 

Annica Dominius informerar om följande: 

a) Förvaltningen kommer att omvandla 18 sjukhemsplatser på Koppargården plan 4 till 

gruppboende med anledning av minskad efterfrågan på sjukhemsplatser och köer till 

gruppboendeplatser. 



SID 4 (5) 

 

 

 

 
b) Avtals- och kvalitetsuppföljning pågår på Koppargårdens vård och omsorgsboende. Både 

ris och ros.  

c) I ärende till decembernämnden kommer förvaltningen att lägga fram förslag om att säga 

upp kontraktet på Hässelgårdens C-hus. Dialog förs med privata entreprenörer som har 

intresse av att etablera sig inom förvaltningen. Förvaltningen kommer då att kunna köpa vård 

och omsorgsplatser så att beståndet av demensplatser inte minskar. 

d) I ytterligare ett ärende till nästa nämnd föreslår förvaltningen en omvandling av den sociala 

dagverksamheten på Koppargården till demensdagverksamhet med 17 platser och att den 

biståndsbedömda dagverksamheten på Skolörten omvandlas till en öppen dagverksamhet för 

alla. 

 

§ 8 Övriga frågor 

Annica Dominius går muntligt igenom budget 2011. 

Resursfördelningen utgår utifrån fördelningsnycklar baserade på år 2009.  

Kommunfullmäktiges mål för nästa år är tydligare, inriktningen är dock som tidigare.  

Alla enheter ska ha kvalitetsgarantier där värdegrunden är implementerad.  

Kvaliteten inom omsorgen ska höjas.  

Bemötandet från biståndshandläggarna ska höjas.  

All personal ska ha grundutbildning. Nu höjs utbildningskraven från 600 p till 900p. 

Förvaltningen kommer därför inte att nå upp till KF:s utbildningsmål nästa år. Om APL 

projektet startar kommer det att bidra att all personal kommer upp till  900 p, fram till juni 

2013. 

Alla ska tillhandahålla nyckelfri hemtjänst. 

Väntjänst ska finnas. 

En MAR tjänst ska inrättas. 

Trygghetskvitto ska utfördas för färdigbehandlade patienter inom slutenvården, för en trygg 

utskrivning. 

Sociala aktiviteter ska skrivas in i genomförandeplanen. 

Fokus på mat och måltider samt anhörigstöd. 

Satsning på öppna verksamheter. 

Värna om restauranger på servicehus. 

Parboendegaranti ska utformas. 

Förenklad biståndshandläggning. 

Äldrefrid införs. Tryggheten för äldre ska öka. 

Avvecklande av servicehus ska ske inom en tidsram på 10 år. 

 

Boendeplaneringen för västerort. Nya direktiv har inkommit till förvaltningen att 

äldreboendeplanen ska presenteras i treåringen som tas av nämnden i mars 2011. 

Pensionärsrådet önskar insyn i de övervägningar som förvaltningen gör angående 

äldreboendeplaneringen. 

Förvaltningen kommer att presentera en del av äldreboendeplaneringen i tjänsteutlåtande om 

översyn av vård och omsorgsplatser inom förvaltningen, som kommer upp på nästa nämnd i 

december. 
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Pensionärsrådet önskar redovisning av statistik från tekniska förvaltningen angående antal 

fallolyckor inom förvaltningen som är inrapporterade i Strada. Förvaltningen återkommer i 

frågan vid nästa sammanträde. 

 

Diskussion angående trygghetslarm. Annica förtydligar att man kan få trygghetslarm även om 

man har IP telefoni. Man kan däremot inte få trygghetslarm om man har dålig teckning i 

fastigheten eller om man har kontantkortsabonnemang. 

 

Skriftlig redovisning av klagomål som inrapporterats mellan maj-augusti 2010 delas ut till 

ledamöterna. 

 

Pensionärsrådet svarar på särskilt uttalande från M, Fp och KD rörande pensionärsrådets 

protokoll: 

”SPR har utsett en representant för förtroenderåden och anhörigrådet som lämnar rapport till 

SPR om vad som behandlats på deras sammanträden. Om någon fråga tas upp som behöver 

behandlas av nämnden finns detta med i SPR:s protokoll eller i särskild skrivelse.” 

 

§ 9 Sammanträdet avslutas 

Ordförande Sigvard Ländin tackade för dagens möte och förklarade därmed sammanträdet 

avslutat. 

 

Nästa sammanträde äger rum på stadsdelsförvaltningen den 6 december 2010 klockan 10.00–

12.00 i lokal Markelius. Klockan 09.00-10.00 står lokalen till förfogande för rådets enskilda 

överläggning. 


